
 
 

Besvarelse af spørgsmål nr. 87 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 10. november 2006 
 

Spørgsmål 87: 
"Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 25. august 2006 fra Øjen-
foreningen vedrørende ny øjenbehandling for AMD-patienter, jf. alm. del – 
bilag 700 (2205-06)" 
 
Svar: 
Øjenforeningen opfordrer til, at politikerne sikrer udbredelse af ny behand-
ling af aldersrelateret (våd) maculadegeneration. 
 
Jeg kan oplyse, at den nye behandling har været vurderet af Sundhedssty-
relsen og behandlet i det rådgivende udvalg for specialeplanlægning. På 
denne baggrund er Sundhedsstyrelsen nu fremkommet med en faglig ud-
melding, som indebærer, at behandlingen tilbydes på Odense Universitets-
hospital, på et sygehus i Region Hovedstaden i samarbejde med RAS Ros-
kilde samt på Århus Sygehus i samarbejde med Aalborg Sygehus. 
 
Jeg har oversendt Sundhedsstyrelsens udmelding til Folketingets Sund-
hedsudvalg til orientering. 
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